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A haza 
nem eladó 
A Független Kisgazdapárt 
országos elnöksége szerint a 
Fidesz vezette kormány 
jogtalanul változtatott a 
földpolitikán, és nincs joga 
külföldi állampolgároknak 
átjátszani a magyar 
termőföldet. 

2. oldal 

Tudomány 
és erkölcs 

A szellemi tőke újratermelé-
sét, vagyis az oktatást tekinti 
a magyar nemzet egyetlen 
kitörési pontjának Vizi E. 
Szilveszter, a Magyar Tudo-
mányos Akadémiai alelnöke. 
Úgy véli, a jogalkotóknak 
kell megakadályozniuk, 
hogy a tudományos eredmé-
nyeket rosszra használják. 

3. oldal 

Megcsontosodott 
tulajdonságok 

A Kárpát-medence honfog-
lalás kori lakói, s a betelepü-
lő magyar törzsek származá-
sát genetikai módszerekkel 
kutatják az MTA Szegedi 
Biológiai Központja és Ré-
gészeti Intézetének munka-
társai, akik a csontokból 
nyert örökítő anyagot vizs-
gálják. 

4. oldal 

Új igazgató 
a Deákban 

A szegedi képviselő-testület 
nemrég Kis Gábor matema-
tika-fizika szakvezető tanárt 
nevezte ki a Deák Ferenc 
Gimnázium igazgatójává. 
Az új vezető szerint az emelt 
szintű, felvételiként is szol-
gáló érettségi vizsga kedve-
ző fogadtatásra lel. 

5. oldal 

A m kiállt a foci mellett 

Csongrád helyett Szeged az NB l/B-ben 
Tegnap kora délután tárgyaltak egymással 

a szegedi és a csongrádi labdarúgás vezetői. 
A megbeszélés végén jegyzőkönyvet írtak 
a lá , amely j e l en tő sen b e f o l y á s o l j a m a j d 
mindkét városban a sportág jövőjét. 

A f e l ek m e g e g y e z t e k , a b b a n , hogy a 
Csongrádi Football Club Kft. átadja üzletré-
szét az FC Szeged Tisza Volán Focisulinak, 
s ezzel a Tisza-parti klub NB I/B-s indulási 
lehetőséghez jut a 2001/2002-es bajnokság-
ban. Mint azt Pap István, a klub elnöke el-
mondta: a profiligához a CSFC Kft. elküldte 
a nevezését, azzal a kitétellel, hogy a mérkő-
zéseket Szegeden, és - az üzletrész átruházá-

sa folytán - FC Szeged néven játssza majd a 
másodosztályban. A Csongrád az NB III-ban 
indul. A Körös-toroki egyesülettel szerző-
dést kötött játékosokra (Márics Béla, Borisz 
Vidakovics, Major László, Deli János, Kecs-
keméti József, Jevgenyij Baranov, Szergej 
Makszimics, Balogh Barna, Góg Róbert, 
Farkas Tamás és Bíró Mihály) Szegeden is 
számíthatnak a szakemberek. 

Mikorra válhat véglegessé, hogy Szege-
den második ligás mérkőzéséket láthatnak a 
nézők? - ezt a kérdést tettük fel Dlusztus Im-
rének, az FC Szeged Tisza Volán Focisuli 
elnökének. 

- A szegedi önkormányzati vezetők támo-
gatják az NB I/B-s szereplést - válaszolt a 
spor tveze tő —, ezze l b izonyí to t t ák , hogy 
Csongrád megyeszékhelyének szüksége van 
a minőségi labdarúgásra. A profiliga egy hét 
haladékot adott arra, hogy tisztázzunk min-
den kérdést; kialakítsuk a csapatot és a meg-
felelő hátteret az induláshoz. A városi segít-
ség mel le t t s zükségünk lesz egy n é v a d ó 
szponzorra is, igaz, a leendő támogatók fel-
kutatása sem lesz kis feladat, hiszen az idő 
sürget, és az NB I/B-s indulás lehetőségével 
mindenféleképpen élni akarunk - fejezte be 
a mondandóját Dlusztus Imre. 

A z e lnök ál tal e l m o n d o t t a k a t Bartha 
László szegedi polgármester megerősítet te 
é s e lmond ta : az F C Szegedde l 1 + 1 é v e s 
szerződést kötött a város , s a klub szep-
tembertől szeptemberig, az N B I/B-s mű-
ködési költségekre 15 millió forintot kap. 

Ha a csapa t m e g ő r z i m á s o d o s z t á l y ú 
tagságát, a következő évben az inflációval 
megnövel t összeget utalják át a számlájá-
ra, de ha kiesnek, megszűnik a szponzorá-
ció. Ha az FC Szeged az első négyben vé-
gezne , e r e d m é n y e s s é g i ju t t a tás ra is szá-
míthat. 

I . P . -S . R. 

Inkább jogi, mint környezetvédelmi probléma 

Veszélyes hulladékok 
térségünkben 

Munkatársunktól 
H a z á n k t i z e n h á r o m 

veszélyes hulladéktárolójá-
nak felülvizsgálatát rendel-
te el a K ö r n y e z e t v é d e l m i 
M i n i s z t é r i u m . E b b ő l hat 
h u l l a d é k l e r a k ó a t é r s é -
günkben ta lá lha tó : Algyő , 
R ú z s a , K i s z o m b o r , Szen-
tes, Bócsa és Zsana terüle-
t é n k ő o l a j b á n y á s z a t b ó l 
s z á r m a z ó , k r ó m t a r t a l m ú 
fú rás i i szapot , i l le tve cia-
nid ta r ta lmú borászat i ké-
k a l j a t h e l y e z t e k el k ö z e l 
húsz éve. 

A z A l s ó - T i s z a V i d é k i 
K ö r n y e z e t v é d e l m i F e l -
ü g y e l ő s é g i g a z g a t ó j a in-
kább jogi , mint környezet-
v é d e l m i o k o k n a k tu l a jdo -
nít ja a felülvizsgálati köte-
lezettséget. Gyap jas József 
e lmondta , hogy a mérések 
során sehol sem tapasztal-
ták a káros anyagok szivár-
gását. 

Mind a környezetvédők, 
mind pedig a tárolókat lé-
tesí tő cégek jogu tód ja i re-
mélik, hogy a gyűj tőhelyek 
b i z t o n s á g o s a k , n e m ke l l 
megszüntetni minden lera-
kót , h i szen akkor a hul la-
dék tárolására ú j abb meg-
oldásokat kellene találni. 

(írásunk 
a 3.oldalon.) A rúzsai hulladéklerakót is felülvizsgálják. (Fotó: Gyencs Kálmán) 

Lezárult a Kehi-vizsgálat 
a Gabonakutatónál 

Mindent 
rendben találtak 

A szegedi székhelyű Gabonakuta tó (GK) Kht. nincs a 
„gyanús" agrárcégek között, noha itt is vizsgálódtak a revi-
zorok - állítja lapunk kérdéseire válaszolva Matuz János 
cégvezető. Mint emlékezetes, a Földművelésügyi és Vidék-
fejlesztési Minisztérium (FVM) felügyelete alá tartozó vala-
mennyi, 1 milliárd forint feletti árbevétellel rendelkező cég-
nél - így a GK Kht.-nál is - nemrégiben ellenőrző vizsgála-
tot folytatott a Kormányzati Ellenőrzési Hivatal (Kehi). 

Feljelentés azonban eddig csak a Concordia Kht., a GMS 
Kft., valamint az Agrárinnovációs Kht. ellen indult. Sepsey 
Tamás, a Kormányzati Ellenőrzési Hivatal elnöke a napok-
ban arról nyilatkozott, hogy július 20-ig további feljelenté-
sek várhatóak. Több napilap a hírbe hozott cégek között so-
rolta föl a szegedi székhelyű, a megyében több telephellyel, 
intézettel rendelkező Gabonakutató Kht.-t is. Matuz János 
cégvezetőt megdöbbentette a híresztelés, valamint az, hogy 
az eddigi feljelentésekkel kapcsolatban a napi sajtóban rend-
re felsorolják az összes cég nevét. A Kehi jelentésének első 
részét már olvasta, amely azt támasztja alá, hogy a cégnél 
nem történtek szabálytalanságok. 

F. K. 

Veres a Szeviépben 
Munkatársunktól 

Meg van e lső ú j szerze-
m é n y ! A S z e v i é p - S z e g e d 
KE női kosár labdacsapatá-
nak vezetői tegnap este meg-
egyeztek Veres Mónikával, a 
Soproni Postás volt játékosá-
val, hogy a következő idény-
től az ú j o n c , A c s o p o r t o s 
szegedi együttesben folytatja 
a p á l y a f u t á s á t . A h u s z o n -
négyszeres válogatot t játé-
kos e g y k o r s z e r e p e l t a 

Szarvasban, Szombathelyen, 
majd ezután igazolt Sopron-
ba. 

Killik László és Buttás 
Pál idején játszott a nemzeti 
együttesben, egészen 1998-
ig meghatá rozó já tékosnak 
s z á m í t o t t a c s a p a t b a n . A 
172 centiméter magas kosa-
r a s l e g t ö b b s z ö r b e d o b ó 
p o s z t o n s z e r e p e l , s m o s t 
egyéves szerződést írt alá az 
SZKE-hez. 

Elsült a pisztoly és a kalapács 
Munkatársunktól 

Egy szegedi férfi azért lőtte arcon riasztó-
pisztollyal a szomszédját , mert az szerinte 
túl hangosan hallgatta a tévét. A Szegedi 
Rendőrkapitányság előállította V. Lászlót, 
aki ellen súlyos testi sértés kísérlete, vala-
mint rongálás bűncse lekményének alapos 
gyanúja miatt indított büntetőeljárást. A férfi 

e lmondása szerint a felet te lakó túl nagy 
hangerővel működtet te a televízióját , ami 
miatt dühbe gurult. V. László riasztópiszto-
lyát és kalapácsát magához véve felment a 
szomszédhoz, akit arcon lőtt, majd megron-
gálta annak vil lanyóráját . A tévéző szom-
széd 8 napon belül gyógyuló sérülést szen-
vedett. 

Továbbra is a cigaretta a sláger 

Mars téri góc 
Munkatársunktól 

A Vám- és Pénzügyőrség 
Dél-a l fö ldi Regionál i s Pa-
rancsnokságának pénzügy-
őrei 143 esetben, összesen 5 
millió 454 ezer forint érték-
ben der í te t tek fel j ogsé r tő 
eseményeket az elmúlt hé-
ten. Külön érdekesség, hogy 
a külföldi állampolgárokkal 
szemben ú jonnan a lkalma-
zott szabálysértési eljárások 

keretében 46 esetben járt el 
a hatóság, amelynek során 
754 ezer forintnak megfele-
lő c s e m p é s z á r u t fog la l t ak 
le . J ú l i u s 5 - é n a s z e g e d i 
vámhivatal járőrei 41 karton 
c sempésze t t c igare t tá t ko-
boztak el a Mars téri piacon, 
amelynek során négy eset-
ben i n d í t o t t j ö v e d é k i é s 
vámszabálysértési eljárást a 
hivatal. 

A Mars téren tartott e l-
l enőrzés so rán k iderü l t : a 
legnagyobb üzletet még ma 
is a cigaretta jelenti. A vám-
és pénzügyőrség munkatár-
sai 1482 karton c igaret tá t , 
196 liter szeszes italt, 257 
liter gázolajat, egy utánfutót 
és 94 méter függönyanyagot 
foglal tak le az e lmúl t idő-
szak fokozo t t e l lenőrzése i 
nyomán. 

Pályázaton nyert milliárdok .A 

Munkatársunktól 
Fejlesztésekre, beruházá-

sokra közel 20 milliárd fo-
rintot nyert különféle pályá-
z a t o k o n a s z e g e d i ö n k o r -
mányzat. A tekintélyes sum-
ma jelentős része az Európai 
Un ió I S P A - p r o g r a m j á n a k 
p é n z a l a p j á b ó l s z á r m a z i k . 
Ebből fejeződik be a szegedi 
csatornahálózat építése, s el-
készül a szennyv íz t i s z t í t ó 
biológiai blokkja is. 

A há roméves reg ioná l i s 
hulladékgazdálkodási prog-
ram költségeinek közel két-
harmadát ugyancsak uniós 
forrásból fedezik. 

A Radnóti Miklós Gimná-
zium fölújítását, a Déri Miksa 
s z a k k ö z é p i s k o l a f ű t é s r e -
konstrukcióját, a sportuszoda 
v íz fo rga tó berendezésének 
korszerűsítését szintén jórészt 
pályázati pénzből fizetik. 

(Részletek az 5. oldalon.) A Puskás utcai játszótér is pályázati támogatással épült. (Fotó: Sehmidt Andrea) 


